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1. april 2025 kl. 19.00 
Referat fra ekstraordinær generalforsamling  

På den ordinære generalforsamling den 18. marts 2025 var der fra bestyrelsens side forslået reviderede 
vedtægter. Det var en enig generalforsamling som stemte for ændringerne, men da der ikke var ¾ af 
medlemmer til stede, kunne det ikke vedtages ifølge vores vedtægter.  Derfor indkaldte vi til ekstraordinær 
generalforsamling, hvor det er er flertallet af de fremmødte der afgør beslutningen. På mødet deltog 4 fra 
bestyrelsen og 5 suppleanter, og forslaget blev enstemmigt vedtaget.  

De nye vedtægter kan ses på hjemmesiden.  

Referat fra bestyrelsesmøde i Gevninge Bylaug 
Deltager: Sten, Vivian, Karsten, Mette, Hanne L, Søren, Anja, Stig, Hanne H. 

Afbud: Michael 

 Dagsorden 
 

Referat 

1. Godkendelse af referat fra sidste 
bestyrelsesmøde og dagens dagsorden, og 
evt. punkter under eventuelt 
 

Godkendt 
 
Punkter til eventuelt – se under 
eventuelt. 

2. Præsentation af bestyrelsen og 
suppleanter 

Vi tog en runde, hvor vi hver især fortalte 
om hvor længe vi har boet i Gevninge, 
hvad vi arbejder med, og hvor længe vi 
har været i Gevninge Bylaug. 

3. Evaluering af generalforsamlingen den 18. 
marts 

Generalforsamlingen gik godt, hyggeligt 
at synge Gevninge hymnen som start. 
Der var ikke mange deltagere, hvilket 
måske kan skyldtes arrangement i 
Idrætsforeningen samme aften.  

4. Gevninge Kulturhus: 
- Status på renovering 
- Indretning af Tobiassens Sal 
- Regler for udlån og folder  
- Udenoms arealet 

Status på renoveringen: Det forventes at 
stilladset tages ned i juni. 
Indvielsesfesten er rykket til oktober, da 
de ikke når at blive færdig med det hele 
inden da. 
Tobiassens Sal vil vi gerne have indrettet 
med de borde og stole, så det kan 
bruges til mange former for 
arrangementer og private lån. 
Malerierne vil vi genbruge og gerne med 
navne under, så der kan blive kenskab til 



motiverne. Den ene væg med 
portrætterne af Tobiassen og familie 
kunne males grøn som læsesalen. Søren 
skal lave en plakat med Gevninge Å 
samt motiver fra byen efter Vivians 
forslag. Der ønskes lysdæmpning på 
loftslyset. Karsten bestiller et køleskab 
til køkkenet. Vi besluttede at indkøbe 25 
nye højskolesangbøger. 

5.  Årshjul 2025 
Drøftelse om hvad et årshjul skal indeholde 
og hvilke aktiviteter vi planlægger efter i 
2025 
Foreløbige forslag: 
Sankthansbål 
Sangaften 
Byvandring 
Halloween - græskarudskæring 
Fælles spisning / fredagsbar 

Vi har besluttet følgende aktiviteter i 
2025: 
 
Sankthansbål som i 2024. Vi forsøger at 
få lov til at låne samme sted til at 
afholde det. Michael og Hanne taler 
med ejerne. 
Borgmester Tina Mandrup har sagt ja til 
at holde båltalen.  
Sten forsøger at skaffe brænde. 
Michael taler med fodboldklubben ang. 
forplejning, samt Kirkens Voksen kor om 
at synge midsommervisen. 
Søren og Anja finder ud af musik til at 
synge vores Gevninge Hymne. Vi spørg 
Finn om han kan lave et nyt vers uden 
brugsen og bageren.  
 
Sangaften: Vi ønsker at lave en 
sangaften, Anja undersøger muligheden 
for at få en hun kender, til at stå for 
aftenen. Dato endnu ikke besluttet 
 
Byvandring: Vi afholder igen byvandring 
i august eller september.  
 
Halloween: Der er forslag om at holde 
et børne/unge arrangement om at 
udhule græskar, forberede halloween og 
spise græskarsuppe (med Mettes mand 
som kok). Vi skal bestille græskar i god 
tid, da de hurtigt bliver udsolgt. 
 
Fællesspisning/ fredagsbar/kagebord 
– talte vi om kunne være en god ide for at 
mødes uformelt med naboer og andre 
Gevninge beboere, men tænker det 
måske først bliver slut efterår eller til 
foråret, da udenoms arealet skal 
færdiggøres først.  
 
Gevninge fra luften – Vivian forslog at 
Søren og Vivian laver en aften i efteråret 



og fortæller om de billeder der er taget 
fra luften i 1949 over Gevninge. Fortæller 
om de bygninger og deres historie, som 
ses på billederne. Alle var enige om at 
det er en god ide og vigtigt til stadighed 
at fastholde kendskabet til Gevninges 
spændende historie. 
 

6.  Nyt fra  
Aktivitetsdag den 17. maj 
GHUF 

Gevninge Bylaug vil gerne stå ved en bod 
til aktivitetsdagen sammen med 
Kreagruppen og sammen med 
biblioteket.  
 
Nyt fra GHUF: der ønskes at arbejde 
mere projektorienteret med diverse 
temaer fx grusgrav, støjdæmpning til 
motorvejen, trafik, natur og meget 
andet. Der undersøges om muligheden 
for at søge midler til at afholde en dag 
for interesserede i Udviklingen af 
Gevninge Halvøen.  

7.  Eventuelt Firmaet ”Ivoresby” har fået samlet 
sponsorer nok til at der er økonomi til at 
lave en film om Gevninge for Gevninge 
Bylaug. Det er vi rigtig glade for. Den lille 
arbejdsgruppe bestående af Hanne L, 
Sten, Michael og Hanne H holder møde 
med filmholdet 15/4 kl. 10.  
Temaer der kan indgå i filmen fx 
Dyrlægegården og gravstedet, Gevninge 
Kulturhus og dets aktiviteter, skolen med 
alle trin samt det nye dagtilbud, 
idrætsforening med stor opbakning, 
godt naboskab i Lejre Kommune, den 
skønne natur med fjord, ådal, skov, eng, 
stierne osv.  
Da vi gerne vil have Gevninge Kulturhus 
med i filmen, kan vi først få optagelser 
fra ”ivoresby” i juni. Vi vil også gerne 
have optagelser fra Sankthansaften, 
som er et af Bylaugets store 
arrangementer, en Krea aften og måske 
også kirsebærtræerne der blomstrer 
gennem hovedgaden. Søren foreslog at 
han kan optage, da han har udstyr til 
det. Vi undersøger på mødet om det er 
en mulighed. 
 
Gevninge bøgernes genoptryk er stadig 
et stort ønske. Sten undersøger om filen 
stadig forefindes hos dem der tidligere 
trykte den. Søren og Vivian undersøger 



muligheden for at søge midler til 
genoptryk. 
 
Til allersidst fik vi lige gennemgået alles 
alder i Bylauget, det undlader jeg dog at 
føre til referat.        
 

8. Næste mødedato og punkter til mødet Næste møde er den 18.juni kl. 17.30 på 
Hannes terrasse. Dem der kan mødes 
inden for at forbereder Sankthans bålet.  

 

 


